

Shareholder Hans Oswald proposed the following nomination for item 6 on the agenda:

Motion A: Nomination for item 6 on the agenda

**Telekom = T shareholders' meeting, April 5, 2023, at 10:00 a.m., Copyright 1 Oswald 2023
Nomination regarding Item 6 on the agenda**

Shareholder Oswald, shareholder number: [...]

Dr. Grimberg is an eminent expert in the political and economic workings of companies and has a wide range of contacts in the political and economic spheres. This makes her a highly sought-after lecturer at universities, especially for interdisciplinary subjects.

I call on the shareholders to support my nomination! I would

like to nominate the following person for election to the

Supervisory Board.

CURRICULUM VITAE

Dr. rer. oec. Barbara Grimberg,

Personal details:

Date of birth: April 27, 1956
Place of birth: Herne/Westphalia
Nationality: German
Marital status: Single

Education:

Studied economics at Ruhr Universität Bochum
Degree: Economics (Diplom-Ökonom)
Postgraduate studies in Ergonomics
Doctorate (Dr. rer. Oec.) at Ruhr Universität Bochum
11/2020 25th anniversary of doctorate (Dr. rer. oec.)

Career:

11/1982 – 12/1986 Research associate to the Chair of National and International Agricultural Policy at Ruhr Universität Bochum (Prof. Dr. Ringer); cooperation with the Institute for Development Research and Development Policy

- 1984 – 1987 Associate assessor for audits at Verwaltungs- und Wirtschaftsakademie (VWA) in Bochum and Dortmund as part of studies in business administration (Dipl. Betriebswirt) (VWA)
- 4/1985 – 10/1988 Lecturer at Werbefachliches Lehrinstitut Marquardt, Dortmund – Economic Theory and Political Economy – Fundamentals and Specialist Topics
- 1/1987 – 12/1988 Research associate at Institut für angewandte Innovationsforschung e.V. (IAI), Bochum (Prof. Dr. Dr. Staudt) – Extended cost-effectiveness analyses for SMEs and public transport
- 1/1990 – 3/1996 Freelance research associate at Institut für angewandte Innovationsforschung e.V. (IAI), Bochum – Production and Protection of New Products – Competition
- 10/1996 – 6/1998 State employee in the department of “Transport and finance” tasked with the evaluation of investments in transport at Landesnahverkehrsgesellschaft Niedersachsen, Hanover
- 7/1998 – 11/1998 Academic employee at DMT-Gesellschaft für Lehre und Bildung mbH, Bochum (Cubis Group) – EU project “Qualification network for European grain store owners” – logistics
- WS 1998/99 Fachhochschule Fulda: Department of Home Economics, lectureship for the subject “Economics I”, 3 SWS
- 7/1998 – 3/2001 Academic partner of Institut für Wissenschaftsberatung, Dr. Frank Grätz, Bergisch Gladbach
Private scientific consultant and consultant for companies since 1975
Project areas: marketing, cost-effectiveness analyses, business valuations, trading, remote work, dietary supplements
- 11/1999 – 12/1999 Economic consultant at European Economic & Marketing Consultant, Brüggen, area of activity: Mergers & Acquisitions – automotive manufacturers, logistics
- 2/2001 – 6/2005 Fern-Fachhochschule Hamburg, Düsseldorf study site; lectureship for the following subjects: management of complex problem scenarios; stand-in:

fundamentals of corporate management and international corporate management, marketing, microeconomics, fundamentals of business management
- 3/2001 – 8/2003 Fachhochschule Erfurt: Department of Traffic and Transportation, contracted professor for transport, 18 SWS; subjects: public transport marketing, cost-performance calculation, finance/investment, quality management, trading, economic theory, transport politics, competition, capital goods, foreign trade
- 3/2002 – 12/2002 Academic partner of Institut für Wissenschaftsberatung, Dr. Frank Grätz and Dr. Martin Drees GmbH, Bergisch Gladbach; project areas: management remuneration systems, cost-effectiveness analyses
- 7/2003 – 12/2004 Fern-Fachhochschule Hamburg, Essen study site; lectureship for the the

subject of financial economy; stand-in: accounting – business valuations
– controlling

- Since 9/2003 Freelance scientific consultant/business consultant – strategic and process-oriented technical management for SMEs, transport, trading, sites, competition
- 10/2004 – 12/2004 Verwaltungsakademie Wuppertal, Wuppertal; lectureship for the subject of accounting and income statements

Exhibitions:

- 3/1985 – 4/1987 Concept for an exhibition for Barmer Ersatzkasse Wuppertal Bochum, “Fit and healthy – with the correct diet” – cereal products

Publications:

- 1989 Hafkesbrink, J.; Treichel, H.-R.; Grimberg, B.: Wirtschaftlichkeitsrechnungen im öffentlichen Personennahverkehr - Literaturübersicht und kommentierte Bibliographie [“Feasibility calculations for public passenger traffic – overview of the literature and annotated bibliography”], Bochum 1989
- 1995 Der Saatgetreide- und Saatmaismarkt in Westdeutschland seit 1949 – Wirkungen der Regelungen auf Erzeugung und Vermarktung [“The sowing grain and seed corn market in West Germany since 1949 – impact on regulations for production and marketing”] (Bochumer Wirtschaftswissenschaftliche Studien, vol. 143) published by Universitätsverlag Dr. N. Brockmeyer, Bochum 1995
- 1997 Umweltorientiertes Marketing im Handel - Historie, Ursachen, Gestaltungsbereiche [“Environmentally-oriented marketing in trade – history, causes, opportunities for action”] (Deutsche Hochschulschriften, vol. 2397) published by Verlag Dr. Markus Hänsel-Hohenhausen, Egelsbach, Frankfurt am Main 1997 (Micro-edition)
- 1996-1998 Various papers written for Landesnahverkehrsgesellschaft Niedersachsen (not published) on the following subjects:

 estimation of the potential demand for regional rail transit and local public transit, eligibility of park-and-ride facilities for funding, level of cost coverage for transport networks, highest amounts of funding according to state-specific arrangements from the Act on Financing for Municipal Transport as well as different policies

Best regards from Lohr am Main.

.....
Oswald

Aktionär Oswald Aktionärs Nr.: 19040708

Frau Dr. Grimberg gilt als ausgesprochene Expertin im politisch-ökonomischen Kontext von Unternehmen und verfügt über weitgehende Kontakte in Politik und Wirtschaft. Dies macht sie zur gefragten Dozentin an Universitäten und Hochschulen insbesondere bei interdisziplinären Themen.

Die Aktionäre bitte ich, meinen Wahlvorschlag zu unterstützen!

Ich schlage für die Wahl zum Aufsichtsrat vor:

CURRICULUM VITAE

Dr. rer. oec. Barbara Grimberg,

Personalia:

Geburtsdatum: 27.04.1956
Geburtsort: Herne/Westfalen
Staatsangehörigkeit: deutsch
Familienstand: ledig

Ausbildung:

Studium der Wirtschaftswissenschaften an der Ruhr-Universität Bochum --
Abschluss: Diplom-Ökonom
Aufbau-Studiengang Arbeitswissenschaften
Promotion zum Dr. rer. oec. an der Ruhr-Universität Bochum
11/2020 25. Jubiläumsjahr Promotion Dr. rer. oec.

Berufstätigkeit:

11/1982-12/1986 Wissenschaftl. Mitarbeiterin am Lehrstuhl für Nationale und Internationale Agrarpolitik der Ruhr-Universität (Prof. Dr. Ringer); Kooperation mit dem Institut für Entwicklungsforschung und -politik
1984 – 1987 beisitzender Prüfer bei den Abschlussprüfungen an der Verwaltungs- und Wirtschaftsakademie in Bochum und Dortmund im Studiengang Dipl. Betriebswirt (VWA)
4/1985-10/1988 Dozententätigkeit am Werbefachl. Lehrinstitut Marquardt, Dortmund - Volkswirtschaftstheorie und Volkswirtschaftspolitik – Grundlagen und Spezielle
1/1987-12/1988 Wissenschaftl. Mitarbeiterin am Institut für angewandte Innovationsforschung e.V. (IAI) Bochum (Prof. Dr. Dr. Staudt) - Erweiterte Wirtschaftlichkeitsanalysen für KMU und den Öffentlichen Personennahverkehr

1/1990-3/1996 freie wissenschaftl. Mitarbeiterin am Institut für angewandte Innovationsforschung e.V. (IAI) Bochum – Schaffung u. Schutz von Neuprodukten - Wettbewerb

10/1996-6/1998 Landesbedienstete im Bereich „Verkehrswirtschaft und Finanzen“ mit dem Tätigkeitsbereich Evaluation von verkehrstechnischen Investitionen bei der Landesnahverkehrsgesellschaft Niedersachsen, Hannover

7/1998 - 11/1998 akademische Angestellte der DMT-Gesellschaft für Lehre und Bildung mbH Bochum (Cubis-Gruppe) - EU-Projekt „Qualifizierungsverbund europäischer Getreidelager-halter“ - Logistik

WS 1998/99 Fachhochschule Fulda: Fachbereich Haushalt und Ernährung, Lehrauftrag für das Fach „Volkswirtschaftslehre I“ 3 SWS

7/1998 – 3/2001 wissenschaftl. Kooperationspartner des Instituts für Wissenschaftsberatung Dr. Frank Grätz, Bergisch Gladbach

private Wissenschafts- u. Unternehmensberatung seit 1975

Projektbereiche: Marketing, Wirtschaftlichkeitsanalysen, Unternehmensbewertung, Handel, Telearbeit, Nahrungsergänzungsprodukte

11/1999 – 12/1999 Economic Consultant bei European Economic & Marketing Consultant, Brüggen, Tätigkeitsbereich: Mergers & Acquisitions – Automobilhersteller, Logistik

2/2001 – 6/2005 Fern-Fachhochschule Hamburg, Studienzentrum Düsseldorf; Lehraufträge für die Fächer: Management komplexer Problemsituationen; Vertretung: Grundlagen der Unternehmensführung und Internationale Unternehmensführung, Marketing, Mikroökonomie, Grundlagen der Betriebswirtschaftslehre

3/2001- 8/2003 Fachhochschule Erfurt: FB Verkehrs- und Transportwesen, Vertragsprofessur für Verkehrswirtschaft 18 SWS; Fächer: ÖPNV-Marketing, Kosten-Leistungs-Rechnung, Finanzierung/Investition, Qualitätsmanagement, Handel, Volkswirtschaftstheorie, Verkehrspolitik, Wettbewerb, Investitionsgüter, Außenwirtschaft

3/2002 – 12/2002 wissenschaftl. Kooperationspartner des Institut für Wissenschaftsberatung Dr. Frank Grätz und Dr. Martin Drees GmbH, Bergisch Gladbach; Projektbereiche: Managementvergütungssysteme, Wirtschaftlichkeitsanalysen

7/2003 – 12/2004 Fern-Fachhochschule Hamburg, Studienzentrum Essen; Lehrauftrag für das Fach Finanzwirtschaft; Vertretung: Rechnungswesen – Unternehmensbewertung - Controlling

seit 9/2003 Free-Lancer Wissenschafts- und Unternehmensberater – Strategisch- und prozessorientiertes technisches Management für KMU, Transport, Handel, Standort, Wettbewerb

10/2004 – 12/2004 Verwaltungsakademie Wuppertal, Wuppertal; Lehrauftrag für das Fach Bilanzierung und Erfolgsrechnung

Ausstellung:

3/1985-4/1987 Konzeption einer Ausstellung für die Barmer Ersatzkasse Wuppertal Bochum „Gesund und fit - durch richtige Ernährung“ - Getreideprodukte

Schriften:

- 1989 Hafkesbrink, J.; Treichel, H.-R.; Grimberg, B.: Wirtschaftlichkeitsrechnungen im öffentlichen Personennahverkehr - Literaturübersicht und kommentierte Bibliographie, Bochum 1989
- 1995 Der Saatgetreide- und Saatmaismarkt in Westdeutschland seit 1949 – Wirkungen der Regelungen auf Erzeugung und Vermarktung (Bochumer Wirtschaftswissenschaftliche Studien, Bd. 143) im Universitätsverlag Dr. N. Brockmeyer, Bochum 1995
- 1997 Umweltorientiertes Marketing im Handel - Historie, Ursachen, Gestaltungsbereiche (Deutsche Hochschulschriften, Bd. 2397) im Verlag Dr. Markus Hänsel-Hohenhausen, Egelsbach, Frankfurt a.M. 1997 (Mikroedition)
- 1996-1998 Anfertigung div. Schriften für die Landesnahverkehrsgesellschaft Niedersachsen (nicht veröffentlicht) zu den Themen:
Schätzung des SPNV- und ÖPNV-Nachfragerpotentials, Förderwürdigkeit von Park-and-Ride-Anlagen, Kostendeckungsgrade von Verkehrsverbänden, Höchstfördersummen nach den länderspezifischen Ausgestaltungen des GVFG (Gemeindeverkehrsfinanzierungsgesetzen) nebst Richtlinien

Liebe Grüße aus der Schneewittchenstadt Lohr am Main

.....
Oswald